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Βουλευτής Βοιωτίας | Νέα Δημοκρατία 
_________________________________________________________________ 

 

Θήβα, 29η Σεπτεµβρίου 2024 

 

Ε Ρ Ω Τ Η Σ Η 

 

ΠΡΟΣ κ. ΥΠΟΥΡΓΟΥΣ: 

Α. Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κ. Θεόδωρο Σκυλακάκη, και 

Β. Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, κ. Κωνσταντίνο Τσιάρα. 

 

Θέµα: Εγκατάσταση φωτοβολταϊκών σταθµών σε αγροτική γη υψηλής 

παραγωγικότητας. 

 

Κύριοι Υπουργοί, 

1. Η εγκατάσταση των φωτοβολταϊκών σταθµών ισχύος ≤ 1 MW σε αγροτική γη 

υψηλής παραγωγικότητας σε ποσοστό 0,8% ανά Περιφερειακή Ενότητα 

[σχετική Υ.Α. 104605/4389 Φ.Ε.Κ. Β΄ 5342/17-10-2022], έχει επιφέρει ως 

φυσική συνέπεια την απώλεια καλλιεργήσιµης έκτασης. Αυτή µε την σειρά 

της έχει ως επακόλουθα: 

§ για τους κατά κύριο επάγγελµα αγρότες, την απώλεια εισοδήµατος. 

§ για την χώρα µας, την απώλεια αγροτικής παραγωγής. 

Η υπερσυγκέντρωση σταθµών σε συγκεκριµένα εδάφη εντός της 

περιφερειακής ενότητας Βοιωτίας (π.χ. κάµπος Κωπαΐδας και Βαγίων) δεν 

παραβιάζει µεν το ανωτέρω όριο, προκαλεί όµως εν τέλει τα προβλήµατα 

που το όριο επιχειρεί να αποτρέψει. Αυτό έχει επισηµανθεί πολλές φορές, 

χαρακτηριστικό δε είναι το σχετικό οµόφωνο ψήφισµα του Δηµοτικού 

Συµβουλίου του Δήµου Αλιάρτου – Θεσπιέων της 24ης Ιουλίου 2024.  
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2. Περαιτέρω, στην από 3ης Σεπτεµβρίου 2024 κοινή ανακοίνωσή τους οι 

Α.Δ.Μ.Η.Ε. Α.Ε. και Δ.Ε.Δ.Δ.Η.Ε. Α.Ε. ως αρµόδιοι διαχειριστές σύµφωνα µε 

το άρθρο 3 της προαναφερόµενης Υ.Α., ανήρτησαν πίνακα µε τα 

εναποµείναντα όρια ισχύος για φωτοβολταϊκούς σταθµούς ισχύος ≤ 1 MW σε 

αγροτική γη υψηλής παραγωγικότητας ανά περιφερειακή ενότητα. 

Σύµφωνα µε αυτόν τον πίνακα, στην Περιφερειακή Ενότητα Βοιωτίας φέρεται 

να αποµένει µεγάλο ακόµα περιθώριο ισχύος για την εγκατάσταση 

φωτοβολταϊκών σταθµών στην αγροτική γη. Σηµειώνω βέβαια ότι στον 

πίνακα αυτόν δεν αναφέρεται καλλιεργήσιµη έκταση που έχει καταληφθεί, 

αλλά µόνο ισχύς. 

3. Επειδή η στήριξη του αγροτικού τοµέα, είτε αφορά τους κατ’ επάγγελµα 

αγρότες ως επαγγελµατική οµάδα, είτε την αγροτική παραγωγή ως 

πρωτογενή τοµέα της εθνικής οικονοµίας, είναι αδιαπραγµάτευτη δέσµευση 

της Κυβέρνησης. 

Επειδή µεταξύ άλλων, η αντοχή των κατ’ επάγγελµα αγροτών δοκιµάζεται 

σήµερα περισσότερο από ποτέ από την κλιµατική κρίση (λειψυδρία που 

δυσκολεύει την άρδευση, πληµµύρες που εναλλάσσονται µε καύσωνα κ.α.). 

Επειδή συνακόλουθα, η προσπάθεια ανακούφισης της κοινωνικής αυτής 

οµάδας απαιτεί πολύπλευρες λύσεις.  

  

Ερωτάσθε: 

Α) Σχεδιάζετε την ολοκληρωτική εφεξής κατάργηση της δυνατότητας 

εγκατάστασης φωτοβολταϊκών σταθµών ισχύος ≤ 1 MW σε αγροτική γη 

υψηλής παραγωγικότητας, πλην βέβαια όσων σταθµών αφορούν κατ’ 

επάγγελµα αγρότες σύµφωνα µε παλαιότερη εξαγγελία του κυρίου 

Πρωθυπουργού; 

Β) Σε κάθε περίπτωση, κρίνετε σκόπιµο να προβλεφθεί το όριο των 0,8% επί 

της καλλιεργήσιµης γης ανά Δήµο ή Δηµοτική Ενότητα, για την 

αποτελεσµατική προστασία των κάµπων που προσφέρουν πιο συστηµατική, 

πιο εντατική και άρα, πιο αποδοτική καλλιέργεια; 

Ο ερωτών Βουλευτής 

 

Ελευθέριος Κτιστάκης 




